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Babi: «L’Alternativa és l’única
solució que té aquest país»

REACCIONS DESPRÉS DE LA REUNIÓ AMB JAUME BARTUMEU

b

ENRIC GUINART*
ESCALDES-ENGORDANY

E
n un moment en què sem-
bla que les relacions entre
el PS i RD viuen el període
més crític, l’altre soci de

l’Alternativa, el Gupi, surt a la pales-
tra per reafirmar el seu compromís
amb la coalició.

I és que els dirigents del grup par-
roquial ordinenc van sortir força sa-
tisfets de la reunió que van mante-
nir dijous a la nit amb el president
del Grup Socialdemòcrata i candidat
del PS a les pròximes eleccions gene-
rals, Jaume Bartumeu. Així ho con-
firma Pere Babi, que assenyala que
«l’Alternativa és l’única solució que
té aquest país», ja que «tota la resta
és més del mateix». Igualment, i te-
nint en compte que els social -
demòcrates «són més coneixedors de
la situació del país que nosaltres», ja
que estan al Consell General, a l’ho-
ra d’elaborar el programa electoral
de l’Alternativa des del Gupi se ce-
dirà la iniciativa al PS i un cop el tin-
guin enllestit (es preveu que sigui
cap al mes d’agost), el faran arribar
al partit ordinenc per conèixer el
seu parer i posteriorment poder aca-
bar de rubricar la renovació del pac-
te de l’Alternativa.

D’altra banda, i tal com explicava
Babi aquesta setmana en aquest ro-
tatiu, des del Gupi es va comunicar
a Bartumeu que «amb la situació ac-
tual del país, abans d’anar a la doc-
trina socialista al 100%, s’han de mi-
rar altres coses». Babi va dir que Bar-
tumeu va entendre la posició del Gu-
pi i es va mostrar obert a parlar-ne.

SUPORT AL PS / Tot i que sí que mos-
tra una certa preocupació pel fet
que RD pugui abandonar l’Alternati-
va, Babi també deixa clar que la coa-
lició és molt més que els tres partits
que l’integren: «A part de RD i el Gu-
pi, suposo que Bartumeu com a cap
de llista mirarà altres persones que
com a independents puguin formar
l’Alternativa». I quant al polèmic
traspàs de Joaquim Valera de RD al
PS i el seu nomenament com a con-
seller de la capital, Babi dóna suport
a la posició dels socialdemòcrates:
«Si aquesta persona s’ha passat a un
altre partit, tampoc és el PS el que
en té tota la culpa». H
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33 El conseller socialdemòcrata Esteve López, i el membre del Gupi Pere Babi, en una roda de premsa.

El grup ordinenc
garanteix la
continuïtat en el si de
la coalició

Minoves i Edwards busquen
vincles entre Andorra i els EUA
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33 Minoves i Edwards, a la Cambra Americana de Comerç d’Espanya.

El ministre va assistir a
la reunió de treball amb el
senador nord-americà

El ministre portaveu i de Desenvolu-
pament econòmic, Juli Minoves, va
ser convidat dijous al vespre a Barce-
lona a la reunió de treball amb el se-
nador nord-americà John Edwards,
que va tenir lloc a la Cambra Ameri-
cana de Comerç a Espanya.

Edwards, que el 2004 va ser candi-
dat a vicepresident dels Estats Units
juntament amb John Kerry, ha estat
un dels candidats demòcrates a les
recents primàries americanes. Fa
dos mesos, en el moment de retirar-
se de la cursa cap a la Casa Blanca, es
va decantar per Barack Obama. Ac-

tualment és senador per Carolina
del Nord. Durant el seminari, que va
tractar les eleccions als Estats Units i
les perspectives econòmiques glo-
bals a les quals s’haurà d’enfrontar
el proper president nord-americà,
Minoves va aportar al debat dos ves-
sants temàtics: la del comerç exte-
rior i la de les polítiques públiques
de la salut. En la primera de les
matèries, el polític de la capital va
assenyalar la dicotomia que hi ha
entre els discursos públics de lliure
comerç als Estats Units i a Europa, i
la realitat de les estructures protec-
cionistes globals que imposen grans
dificultats als països en desenvolu-

pament a l’hora de comercialitzar
els seus productes. I pel que fa a les
polítiques de salut, Minoves va dialo-
gar amb Edwards sobre les políti-
ques americanes en aquest àmbit i
les possibilitats de reforma a partir
de les eleccions de final d’any. Ed-
wards va manifestar-se a favor d’una
reforma d’aquestes polítiques, per
exemple, que s’estengui l’assegu-
rança de salut a la majoria de la po-
blació americana, tot i mantenint la
sostenibilitat dels costos.

D’altra banda, finalitzat l’acte, Mi-
noves va tenir l’oportunitat de lliu-
rar a Edwards la documentació so-
bre Andorra i li va exposar les grans
línies de la nova regulació jurídica
en matèria econòmica. En aquest
sentit, el ministre va explicar que el
senador nord-americà li va indicar
que «Andorra ha de ser un país amic
i aliat» i, a la vegada, es va fer una
primera aproximació de les possibi-
litats de col.laboració econòmica en-
tre Andorra i els EUA sobretot
«quant a promoció empresarial». H

El polític de la capital
va analitzar les polítiques
públiques de la salut

Menys funcionaris i poca despesa
33 A part de la voluntat que es
modifiqui el sistema fiscal del país
per complir la màxima de Qui més
té, que pagui més, des del Gupi
creuen que en programa electoral
de l’Alternativa s’hi hauria d’in-
cloure un compromís pel que fa a
la disminució de les despeses de
l’Estat o, en altres paraules, «s’ha
de mirar la contenció de la despe-
sa», assenyala Babi. I és que el
polític ordinenc continua insistint
que a hores d’ara a Andorra «hi ha
despeses que no es poden fer en

aquest moment i s’ha d’esperar
que l’economia estigui millor per
fer-les». Així, per exemple, Babi fa
referència a l’increment constant
del personal de l’Administració
pública: «S’ha de mirar que hi ha
molt funcionari, van augmentant i
això és un problema greu. Abans
d’agafar una persona per a l’Ad-
ministració, s’ha de tenir la segu-
retat que es necessiti»; «si hi ha
persones que dins de l’Adminis-
tració es poden reconduir, s’ha
d’agafar aquest camí», conclou.


